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Bylo to přání a současně podmínka Miloše Zemana: Stanislav Gross mě vystřídá, ovšem až vystuduje vysokou školu.
Časy se ale změnily. Gross v čele vlády a sociální demokracie je to poslední, co by si Miloš Zeman dnes přál.
Jedno nicméně platí. Stanislav Gross může od letošního března psát před své jméno titul JUDr. Pětileté studium
právnické fakulty dokončil Gross už před pěti lety v Praze. Pak si dal od studií na čas pauzu a pro titul JUDr. si nakonec
rozhodl zajet na Západočeskou univerzitu do Plzně.
Proč právě tam?
"To nemám tušení, ale faktem je, že se takové věci dějí, že si lidé tituly dodělávají jinde. Asi máme tak dobrou pověst,"
říká s trochou nadsázky děkan Milan Kindl.
Pohled na internetové stránky Západočeské univerzity nabízí i jiné vysvětlení. Ve správní radě sedí například plzeňský
biskup František Radkovský, kterého lze označit za rodinného přítele Grossových. Zná se jak s Grossem, tak s jeho
ženou Šárkou, která pro jeho diecézní charitu shání peníze. Kromě Radkovského je ve správní radě ještě podnikatel
Antonín Koláček, který má s úřadujícím šéfem ČSSD tradičně dobré vztahy, nebo bývalý Grossův kolega z poslaneckého
klubu ČSSD a současný náměstek ministryně školství Václav Pícl.
Podobné je to i se složením vědecké rady právnické fakulty, kde je třeba Grossův bývalý kolega z vlády Jaroslav Bureš
a nebo přímo jeho podřízený, náměstek ministra vnitra Pavel Zářecký.
Odpověď na otázku, čím ministra zaujala právě Západočeská univerzita, nedala ani Grossova mluvčí Věra Dušková.
"Nemluvili jsme o tom, takže nevím. Až ho doženu, zeptám se ho. Ale zatím se mi s ním nepovedlo spojit," řekla včera.
Mohl by vůbec Stanislav Gross titul na takové škole nezískat?
"Ale, no jistě. Ty personální vztahy v tom vůbec roli nehrají. Naopak jedna z nejúpěnlivějších žádostí pana Grosse byla
snaha utajit to celé před náměstkem Zářeckým," komentuje osobní provázanost mezi pravděpodobným premiérem a
lidmi z univerzity děkan Kindl.
Grossova rigorózní práce se věnuje ekonomice a jmenuje se Vývoj organizace finanční správy od roku 1918, velký
důraz v ní autor klade na popis stavu Ministerstva financí poté, co ČSSD začala vládnout. "Ta práce patří mezi velmi
dobré. Vytknul bych mu jen to, že stručný obsah v angličtině byl dodaný později. To je ale problém osmi studentů z
deseti, že si to nechají dodatečně přeložit," dodal děkan Kindl.
Po ekonomické oblasti - konkrétně bankovním sektoru - sáhl Stanislav Gross během studií už jednou. A to když psal
svoji diplomovou práci na pražské právnické fakultě. Lesk jeho studijní výsledků značně zešedl, když týdeník Respekt
nechal Grossovu diplomovou práci anonymně posoudit několika expertům. Ti došli k závěru, že je to podprůměrné dílo.
Respekt navíc zjistil, že z velké části opsané. Gross totiž těžil ze zpráv, které do sněmovny zasílá centrální banka a v
některých pasážích se to ani nenamáhal maskovat.


